
Koulurauhan julistus 2022
selkokielellä
Tänään 17.8.2022 julistetaan koulurauha 
kaikille Suomen koululaisille, päiväkotilapsille 
ja opiskelijoille. 

Julistuksen teema eli aihe on 
”kaikille kaveriksi”. 
Se tarkoittaa, että koulussa  
kaikki ovat kaikkien kavereita. 

Jokainen tarvitsee kaverin 
Koulussa ketään ei saa jättää yksin. 
Kaverit ovat tärkeitä, 
koska yksin on paha mieli ja huono olo. 
 
Ole hyvä kaveri myös niille, 
jotka ovat erilaisia kuin sinä. 
On hyvä, että ihmiset ovat erilaisia. 
Olisi tylsää, jos kaikki olisivat samanlaisia. 
Silloin meillä olisi vain yksi kieli  
ja kulttuuri. 
Onneksi olemme kaikki ainutlaatuisia. 

Kiusaaminen on aina väärin 
Koulussa kaikilla täytyy olla  
turvallinen olo. 
Ketään ei saa kiusata, 
vaan koulu on rauhallinen paikka. 
 
Ketään ei saa kiusata muuallakaan, 
esimerkiksi somessa tai netissä. 
Ketään ei saa haukkua tai nolata. 
Ole somessa ja netissä yhtä ystävällinen 
kuin oikeassa elämässä. 
Jos et uskalla sanoa jotain asiaa ääneen kaverille, 
et voi sanoa sitä somessakaan. 

Jos sinua tai jotain muuta kiusataan, 
kerro siitä heti turvalliselle aikuiselle. 

Mikä on koulurauhan julistus? 
Koulurauha julistetaan joka vuosi.  
Julistuksen aihe vaihtuu, mutta yksi asia pysyy.  
Koulurauhan julistuksen tarkoitus on edistää  
hyvinvointia ja turvallisuutta koulussa.  

Mukavaa kouluvuotta kaikille!  


